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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicatele, despre propunerea ministerului Muncii privind legea 

salarizării: Unii bugetari ar putea ieşi în câştig, iar alţii în pierdere 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, propune ca unele sporuri ale angajaţilor de la 

stat să fie sume fixe şi nu procente din salariul de bază. Ministrul vrea şi 

'reajustarea' numărului de sporuri primite de salariaţii companiilor de stat. Liderii 

de sindicate avertizează că unii bugetari ar putea ieşi în câştig, iar alţii în pierdere, 

şi solicită Ministrului să prezinte cifre concrete. 

Ministrul muncii, Raluca Turcan, susține că legea salarizării din sistemul public 

conține multe inechități și trebuie corectată cu prioritate. Un grup de lucru din 

minister analizează o variantă de plafonare a sporurilor adăugate la salariul de bază 

al angajaților de la stat. 

Ministrul muncii a precizat că va fi refăcută și ierarhia salariilor în sectorul 

bugetar. Sindicaliștii așteaptă însă ca oficialii din minister să pună în dezbatere 

proiectul. 

Liderul Blocului Național Sindical, Dumitru Costin, a declarat pentru Telejurnal că 

noua lege a salarizării ar putea afecta veniturile salariale ale multor angajați. 

În prezent, sporul de condiții deosebite este de 15 la sută din salariu pentru toți 

bugetarii care îndeplinesc condițiile legii. Alte sporuri specifice se acordă 

angajaților de la stat în funcție de sistemul în care lucrează: învățământ, sănătate, 

poliție, instituții de siguranță națională, administrație locală și centrală. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

 

http://stiri.tvr.ro/ministrul-muncii--raluca-turcan--corectarea-legii-salarizarii-neunitare-din-sistemul-public-este-o-prioritate--plafon-al-sporurilor--sporuri-in-suma-fixa--rea--ezari-in-grila-de-salarizare--intr-un-proiect-de-lege_878210.html#view
http://stiri.tvr.ro/ministrul-muncii--raluca-turcan--corectarea-legii-salarizarii-neunitare-din-sistemul-public-este-o-prioritate--plafon-al-sporurilor--sporuri-in-suma-fixa--rea--ezari-in-grila-de-salarizare--intr-un-proiect-de-lege_878210.html#view
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 Vlad Voiculescu a CEDAT în urma protestelor: ce REVENDICARE le-a 

aprobat sindicaliștilor din sănătate 

Sindicaliștii din sănătate au fost joi la discuții cu ministrul Sănătății. Vlad 

Voiculescu i-a asigurat că susține reglementarea gărzilor suplimentare și scoaterea 

posturilor la concurs din spitale. 

La întâlnire au fost discutate, printre altele, teme de interes pentru gestionarea 

situației epidemiologice actuale precum îmbunătățirea campaniei de vaccinare și 

creșterea nivelului de imunizare în rândul personalului medical, conform 

Mediafax. 

La propunerea reprezentanților sindicatului va exista o colaborare pentru realizarea 

și implementarea unei campanii de vaccinare comune pentru cadrele medicale, 

țintite pe anumite zone, se arată într-un comunicat al Ministerului Sănătății. 

De asemenea, în urma discuțiilor avute, Ministerul Sănătății va începe procesul de 

elaborare a unor standarde de referință pentru utilizarea echipamentelor de 

protecție pentru personalul care lucrează în zonele ce deservesc pacienți cu COVID 

-19. 

Va fi stabilit și un normativ de personal pentru aceste arii. 

„Ministrul Sănătății a asigurat sindicaliștii că susține reglementarea gărzilor 

suplimentare efectuate în scopul asigurării continuității activității medicale, dar și 

scoaterea posturilor la concurs din unitățile sanitare, precum și implementarea de 

măsuri în vederea eficientizării cheltuielilor în unitățile sanitare și 

profesionalizarea managementului unităților sanitare”, arată sursa citată. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Premierul Florin Cîțu a convocat ședință de URGENȚĂ la Guvern 

Premierul Florin Cîțu a convocat o ședință de guvern la ora 13.30, iar de la ora 

14.00 va face declarații de presă, anunță Guvernul. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vlad-voiculescu_2325.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vlad-voiculescu_2325.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/guvern_217.html
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Ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, a făcut declaraţii cu privire la posibilele 

cauze care au declanşat incendiul de vineri dimineaţă, în cadrul unui pavilion al 

Spitalului Matei Balş. Rudele și aparținătorii pacienților afectați au venit în fața 

spitalului pentru a se interesa de starea acestora. 

La momentul transmiterii știrii, rudele și aparținătorii pacienților au venit în fața 

spitalului pentru a se interesa de starea acestora. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministrul Muncii: În următoarele 18 luni, vom recalcula aproape 5 milioane 

de pensii. Pregătim un proiect de lege prin care să existe opțiunea pensionării 

la 70 de ani, cu opțiunea de a alege după vârsta standard de pensionare între 

salariu și pensie. 

”Recalcularea pensiilor pe fond e o măsură de reformă profundă, care aduce 

echitate pentru milioane de oameni, într-un format sustenabil economic”, a precizat 

Raluca Turcan. 

Totodată, ministrul a precizat că se lucrează la un proiect de lege prin care să se 

introducă opțiunea pensionării la vârsta de 70 de ani. ”Vârsta de pensionare va fi 

atinsă într-un proiect pe care-l pregătim la minister și pe care-l discutăm cu 

partenerii sociali și cu cei implicați – să existe opțiunea pensionării la 70 de ani și 

aceasta să fie cumulată, cu optarea după vârsta standard de pensionare între pensie 

și salariu la stat: fie pensie și opțiunea de a se pensiona la 70 de ani, fie să aleagă 

salariu”, a declarat aceasta. 

Principalele declarații: 

Reevaluarea înseamnă actualizarea informațiilor colectate de casele de pensii, în 

format electronic. Toate datele vor fi colectate în Sistemul Informatic de Pensii. 

Finalizarea procesului presupune resurse suplimentare și pentru lucrul acesta vom 

finaliza evaluarea necesarului de echipamente soft, inclusiv resursă umană și vom 

întocmi un dosar de fonduri europene prin Programul de Redresare. Cheltuielile 

pentru implementarea recalculării pensiilor sunt cheltuieli deductibile din acest 

program. 
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Este un pas foarte important în realizarea reformei. Aș dori să știți că pasul acesta 

are la bază 2 concepte: contributivitate și echitate. Direcțiile de acțiune sunt: 

 începerea evaluării dosarelor. Recalcularea se va face în baza unei noi legi, 

care înlocuiește legea 127/2019 și va conține o formulă care va conține 

indicatorii induși în aceste dosare reevaluate. Există componenta de evaluare 

și recalculare și pregătirea unei noi legi, o lege care să conțină o formulă de 

calcul sustenabilă. Până la finalizarea procesului, pensiile se calculează în 

baza legii existente. 

 primul lucru pe care l-am făcut când am preluat mandatul a fost să 

constituim un grup de lucru format din specialiști de la minister și Casa de 

Pensii. 

Unii pensionari sunt mai egali decât alții, în baza unei legi pervertite. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Citu, dupa intalnirea cu primari de orase: I-am asigurat ca se vor asigura 

finantarile pentru bursele scolare si drepturile persoanelor cu dizabilitati 

Premierul Florin Citu ofera detalii dupa intalnirea pe care a avut-o joi cu 

reprezentantii Asociatiei Oraselor din Romania. 

 

Citu sustine ca i-a asigurat pe primarii de orase ca "distributia bugetara, asa cum 

este ea gandita in proiectul de buget pentru anul in curs, va asigura finantarile 

pentru bursele scolare si, in proportie de 90%, asa cum este prevazut, finantarea 

drepturilor persoanelor cu dizabilitati si ale asistentilor acestora". 

 

"Astazi (joi - n.r.) am avut o intalnire cu reprezentantii Asociatiei Oraselor din 

Romania. Am dezbatut mai multe aspecte legate de alocarile necesare la nivelul 

oraselor mici si mijlocii, astfel incat administratiile locale sa poata asigura 

continuarea proiectelor de dezvoltare locala si demararea altor proiecte de interes 

pentru comunitatile respective. 

 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/florin-citu/stiri-florin-citu/dezia-privind-redeschiderea-scolilor-va-fi-luata-pe-2-februarie-1658566
https://ziare.com/florin-citu/stiri-florin-citu/dezia-privind-redeschiderea-scolilor-va-fi-luata-pe-2-februarie-1658566
https://ziare.com/stiri/magistrati/noul-ef-al-corpului-de-control-al-premierului-va-fi-unul-dintre-cei-mai-bine-platiti-bugetari-din-romania-1659145
https://ziare.com/stiri/magistrati/noul-ef-al-corpului-de-control-al-premierului-va-fi-unul-dintre-cei-mai-bine-platiti-bugetari-din-romania-1659145
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Planul National de Redresare si Rezilienta, dupa ce va primi acordul Comisiei 

Europene, reprezinta o oportunitate si pentru orasele mici si mijlocii de a atrage 

cofinantarile de care au nevoie pentru anumite proiecte. 

 

I-am asigurat ca distributia bugetara, asa cum este ea gandita in proiectul de buget 

pentru anul in curs, va asigura finantarile pentru bursele scolare si, in proportie de 

90%, asa cum este prevazut, finantarea drepturilor persoanelor cu dizabilitati si ale 

asistentilor acestora", a scris Florin Citu joi pe Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Nazare (MF) vrea să modifice Legea 296/2020 de urgență, în urma unei 

discuții cu ambasadoarea Turciei. Este vorba despre nedeductibilitatea 

tranzacțiilor cu firme în jurisdicții necooperante 

Ministrul Finanțelor, Alexandru Nazare, a avut o întrevedere cu Füsun Aramaz, 

ambasador al Republicii Turcia în România și cu reprezentanți ai oamenilor de 

afaceri turci, se arată într-un comunicat al instituției. "Tema discuției a fost 

identificarea unei soluții imediate referitoare la măsura adoptata de Parlament în 

decembrie 2020 prin Legea 296/2020, care prevede că începând cu 1 ianuarie 

2021, cheltuielile efectuate ca urmare a unor tranzacții cu persoane juridice situate 

în jurisdicții necooperante în scop fiscal sunt nedeductibile la calculul impozitului 

pe profit", menționează sursa citată. 

"Situația curentă generează pierderi economice însemnate pentru România. Lucrăm 

la o soluție legislativă de remediere în regim de urgență, care să nu afecteze 

tranzacțiile comerciale dintre cele două țări și nici potențialele investiții", a precizat 

Alexandru Nazare, ministrul Finanțelor. 

Conform comunicatului, Füsun Aramaz a subliniat importanța menținerii bunelor 

relații economice, dat fiind faptul că Turcia este printre primii parteneri comerciali 

non-UE ai României, atât prin valoarea investițiilor, cât și prin numărul mare de 

locuri de muncă create de firmele turcești care activează în România. 

https://ziare.com/economie/stiri-economice/citu-deficitul-bugetar-in-2021-7-la-suta-1658994
https://ziare.com/facebook/
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Ministrul român de finanțe a declarat că va continua să sprijine investițiile străine 

în țara noastră, inclusiv cele care provin din Turcia, subliniind în același timp 

importanța parteneriatului economic româno-turc. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 30 de noi proiecte vor primi finanțare pentru investiții în infrastructura de 

irigații 

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) a publicat Raportul de 

selecție intermediar etapa lunară 1, sesiunea 01/ 2020 pentru submăsura 4.3 

„Investiții pentru dezvoltarea, modernizarea sau adaptarea infrastructurii agricole 

şi silvice” componenta infrastructură de irigații din Programul Național de 

Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 2020). Valoarea fondurilor alocate 

proiectelor selectate pentru finanțare în această etapă se ridică la 30 de milioane de 

euro. 

În perioada aferentă acestei etape lunare, 1 – 30 iulie 2020,  au fost depuse on-line, 

pe www.afir.info, 95 de proiecte de investiții în infrastructura secundară de irigații, 

cu punctajul mai mare sau egal decât pragul de calitate lunar stabilit la 70 de 

puncte. Dintre acestea, prin acest raport intermediar 30 proiecte au fost selectate 

pentru finanțare, beneficiarii eligibili, respectiv Organizațiile Utilizatorilor de 

Apă pentru Irigații (OUAI)
1
, urmând să primească fonduri nerambursabile de 

aproape 30 de milioane de  euro. Un nou raport pentru selecția restului de 

proiecte se află în faza procedurală avansată. 

Până în prezent, de la lansarea PNDR 2020, pentru modernizarea și adaptarea 

infrastructurii de irigații au fost depuse 632 de cereri de finanțare conforme, prin 

care s-au solicitat peste 624 de milioane de euro. În urma evaluării și selecției 

cererilor de finanțare depuse la AFIR, au fost încheiate 462 de contracte în 

valoare de 398,6 milioane de euro, iar AFIR a plătit deja beneficiarilor 

proiectelor de reabilitare a sistemului de irigații peste 222 de milioane de euro. 

  

                                                 
 

http://www.afir.info/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 29 ianuarie 2021 7 

 

Fondurile europene acordate prin sM 4.3 – irigații sunt 100% nerambursabile, iar 

valoarea maximă eligibilă a unui proiect este de 1 milion de euro. Prin proiect, 

beneficiarul poate realiza cheltuieli eligibile și poate achiziționa echipamente de 

irigat (în limita a maximum 30% din valoarea eligibilă a proiectului, din care s-a 

scăzut valoarea aferentă respectivelor echipamente de irigat).  

 Cheltuielile eligibile pentru sprijinul PNDR sunt modernizarea infrastructurii 

secundare de irigații, a clădirilor aferente stațiilor de pompare de punere sub 

presiune și/ sau racordarea la utilități, sisteme de contorizare a apei, inclusiv 

construcția sau modernizarea bazinelor de colectare și stocare a apei de irigat. 

INFORMAȚII SUPLIMENTARE 

Un exemplu de proiect selectat pentru finanțare este cel depus de Organizația 

Utilizatorilor de Apă pentru Irigații Mărculești SPPA (OUAI Mărculești), din 

județul Călărași pentru reabilitarea infrastructurii de irigații. Suprafața propusă 

pentru irigare prin proiect este de 2.908 hectare. Din valoarea totală a proiectului 

de 1,42 milioane de euro, valoarea eligibilă și finanțată reprezintă 1 milion de euro. 

Conform Cererii de finanțare depuse la AFIR, beneficiarul finanțării PNDR va 

reabilita stația de punere sub presiune (SPPA) din punct de vedere arhitectural și 

structural – tencuieli, tâmplărie, acoperiș etc., va înlocui trei pompe (din șapte 

existente), va reface instalațiile hidromecanice, va înlocui echipamentele electrice 

și de automatizare și va monta un debitmetru. 

De asemenea, beneficiarul va reabilita căminul de vane din zona stației de punere 

sub presiune și din zona lizierei (capace acces, vane), va reface capacele de acces 

în căminul de ramificație, va monta hidranți. Tot prin proiect, beneficiarul a propus 

achiziționarea unui pivot remorcabil (echipament pentru irigat) cu lungimea de 400 

m. 

Un alt exemplu de proiect selectat pentru finanțare este cel depus de OUAI 

GHEORGHE LAZAR, din județul Ialomița, care are ca obiectiv modernizarea 

unor Stații de Pompare de Punere sub Presiune (SPP). Procesul este structurat pe 

patru componente: echipamente și instalații hidromecanice, echipamente si 

instalații electrice și automatizări, construcții și conducte. 
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În ceea ce privește construcțiile, de exemplu, se vor realiza lucrări de reparații ale 

platformei stației, ale clădirii aferente SPP, lucrări de reparații hidroizolație la 

acoperiș. 

Reducerile procentuale de consum de apă în urma implementării proiectului în anul 

1 vor fi de 22,66%. Suprafața netă deservită de proiect este de 2.054 hectare. 

Valoarea totală a proiectului este de 1,18 milioane euro, valoarea eligibilă, de 1 

milion de euro fiind acoperită integral de finanțarea acordată prin Programul 

Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020. 

(Sursa: Afir) 

 

 Ministerul Justiţiei urmează să anunţe candidaţii selectaţi pentru funcţia de 

procuror european delegat în România 

Ministerul Justiţiei urmează să anunţe vineri candidaţii selectaţi pentru funcţia de 

procuror european delegat în România. 

 

Luni au fost intervievaţi trei candidaţi: Dana Manuela Ana, Cristina Dana Bunea şi 

Camelia Elena Grecu, în timp ce marţi s-au prezentat în faţa comisiei Constantin 

Irina, Paul Chiosac, Claudia Irina Chivu, Alexandru Liviu Lascu, Florentina Mirică 

şi Bogdan Florin Munteanu. 

 

Miercuri au susţinut interviurile George Nica, Gianina Oreviceanu, Gabriela Popa, 

Jean Nicolae Uncheşelu şi Elena Hach. 

 

Comisia de selecţie a fost formată din ministrul Justiţiei, Stelian Ion - preşedinte; 

şeful Consiliului Superior al Magistraturii, Bogdan Mateescu; procurorul DNA 

Anca Jurma şi Gheorghe Bocşan, procuror la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de 

Casaţie şi Justiţie. 

 

Potrivit calendarului selecţiei, pe 29 ianuarie urmează să fie afişate rezultatele. 
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Procurorii europeni delegaţi în România vor acţiona în numele Parchetului 

European (EPPO) în statele lor şi vor avea aceleaşi competenţe ca procurorii 

naţionali în ceea ce priveşte investigaţiile, urmăririle penale şi trimiterea în 

judecată. 

EPPO va ancheta şi va urmări penal fraude şi alte infracţiuni care aduc atingere 

intereselor financiare ale UE: fraudele la cheltuielile şi veniturile bugetului UE, 

fraudele legate de TVA (dacă implică cel puţin două state membre şi prejudiciul 

este de cel puţin 10 milioane euro), spălarea de bani provenind din sumele fraudate 

de la bugetul UE, corupţia activă şi pasivă şi deturnarea de fonduri care aduc 

atingere intereselor financiare ale UE, participarea la o organizaţie criminală dacă 

principalele activităţi constituie infracţiuni ce aduc atingere bugetului UE. 

 

EPPO îşi poate exercita competenţa şi în cazul unor infracţiuni cu repercusiuni la 

nivelul UE sau dacă ar fi săvârşite de funcţionari, alţi agenţi ai UE sau membri ai 

instituţiilor UE, chiar dacă prejudiciul este inferior sumei de 10.000 euro.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiectele majore ale Ministerului Culturii - pe agenda întrevederii lui 

Bogdan Gheorghiu cu preşedintele Iohannis 

Proiectele majore ale Ministerului Culturii, dar şi cele care beneficiază de înaltul 

patronaj al Preşedinţiei, precum Festivalul Internaţional "George Enescu", au 

figurat joi pe agenda întâlnirii dintre preşedintele Klaus Iohannis şi ministrul 

Culturii Bogdan Gheorghiu. 

 

"Am discutat despre proiectele majore ale Ministerului Culturii, dar şi despre cele 

care beneficiază de înaltul său patronaj, aşa cum este Festivalul Internaţional 

'George Enescu', mai ales că anul acesta vorbim de o ediţie specială, la 140 de ani 

de la naşterea marelui muzician. În acelaşi timp, am vorbit despre propunerile 

Ministerului Culturii pentru Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) şi 

nu în ultimul rând despre măsurile pe care le avem în vedere pentru sprijinirea 

sectorului cultural în această perioadă", a scris ministrul Gheorghiu, pe Facebook. 

(Sursa: Agerpres) 
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 UPDATE Curtea Constitutionala a respins legea initiata de PSD pentru 

plafonarea dobanzilor la credite 

Legea care prevedea plafonarea dobanzilor la credite a fost declarata 

neconstitutionala. Actul normativ a fost adoptat anul trecut de Parlament, la 

initiativa PSD, dar a fost atacat la CCR de catre liberali. 

 

Magistratii Curtii Constitutionale au dezbatut joi, 28 ianuarie, sesizarea asupra 

Legii privind protectia consumatorilor impotriva dobanzilor excesive. Sesizarea a 

fost transmisa Curtii Constitutionale de parlamentari de la PNL. 

 

Curtea Constitutionala a admis sesizarea PNL impotriva legii privind plafonarea 

dobanzilor, ceea ce inseamna ca actul normativ promovat de PSD nu va intra in 

vigoare. 

 

Pe 6 mai anul trecut, plenul Camerei Deputatilor a dat vot favorabil proiectului de 

lege privind protectia consumatorilor impotriva dobanzilor excesive, in scopul 

mentinerii echilibrului contractual si al asigurarii integritatii pietei financiar-

bancare interne. 

 

Ce articole au fost modificate 

 

Deputatii au adoptat un amendament respins initial de comisiile de specialitate, 

potrivit caruia, "prin exceptie de la prevederile art. 5, in cazul creditelor de consum 

in valoare maxima de 15.000 de lei, suma totala de rambursat de catre consumator 

nu poate depasi dublul sumei imprumutate''. Articolul 5 prevede ca "dobanda 

anuala efectiva in cazul creditelor de consum nu poate depasi cu mai mult de 15 

puncte procentuale dobanda de referinta practicata de BNR". 

 

Potrivit unui alt amendament, creditor financiar este o institutie de credit autorizata 

de Banca Nationala a Romaniei, o sucursala din Romania a unei institutii de credit 

straine, o institutie financiara nebancara sau o entitate care desfasoara activitatea de 

recuperare creante. 

 

 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/ccr/
https://www.ccr.ro/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/ccr/stiri-ccr/ccr-respinge-ca-inadmisibila-sesizarea-aur-referitoare-la-alegerea-lui-orban-in-functia-de-presedinte-al-camerei-deputatilor-1656365
https://ziare.com/stiri/interne/
https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/rau-platnici-la-buget-1655275
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Un articol modificat de deputati prevede ca "dobanda anuala efectiva la creditele 

imobiliare nu poate depasi cu mai mult de doua puncte procentuale dobanda de 

referinta practicata de BNR pe piata financiar-bancara interna; in cazul in care 

creditorul financiar este o institutie financiara nebancara, dobanda anuala efectiva 

la creditele imobiliare nu poate depasi dublul dobanzii de referinta practicata de 

BNR pe piata financiar-bancara interna''. 

 

Un alt amendament stipuleaza ca dobanda anuala efectiva in cazul creditelor de 

consum nu poate depasi cu mai mult de 15 puncte procentuale dobanda de referinta 

practicata de BNR. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 5.632 de companii au intrat în insolvență în 2020, cel mai redus număr din 

ultimul deceniu 

Anul trecut au intrat în insolvenţă 5.632 de companii, cel mai redus număr din 

ultimul deceniu, anunță ZF. Dintre acestea, doar jumătate (2.832) şi-au depus 

bilanţul pe anul 2019, bilanţ ce indică o cifră de afaceri totală de 5 mld. lei. 

Distribuitorul de bunuri de larg consum Bere Băuturi Bucureşti (ce avea clienţi 

precum Heineken şi Coca-Cola), comerciantul auto Midocar (primul importator al 

mărcilor Volkswagen şi Audi în România) şi producătorul de sârmă Dan Steel 

Beclean sunt cele mai mari insolvenţe din 2020, un an marcat de pandemia de 

COVID-19 care a lovit cele mai multe sectoare din economie. Cele trei sunt 

singurele companii din top cu afaceri de peste 100 de milioane de lei, conform 

datelor obţinute de la Registrul Comerţului, potrivit agerpres.ro. 

Sunt luate în calcul însă doar firmele care şi-au depus rezultatele pe 2019, cel mai 

recent an pentru care există date. Sunt multe companii însă care nu au făcut asta. 

Multe dintre afaceri intrate în insolvență sunt de mici dimensiuni dat fiind că cele 

mai mari 20 de companii care au intrat în incapacitate de plată în 2020 adună afa-

ceri de 1,3 mld. lei, adică mai bine de un sfert din total. 
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Domeniile din care provin sunt extrem de variate, de la turism la retail farma şi de 

la comerţ (auto, agricol, nespecificat) la producţie de componente auto. 

Deşi la nivelul lui 2020 pandemia a lovit întreaga economie, mediul de business a 

fost ţinut pe perfuzii de banii statului. Astfel, la nivelul întregului an au intrat în 

incapacitate de plată doar 5.600 de firme, cel mai redus număr din ultimul deceniu. 

Spre comparaţie, în 2019, un an de creştere economică, au fost 6.500, iar în anii de 

„glorie“ 2012-2013, numărul firmelor care intrau în insolvenţă sărea de 25.000, ba 

chiar se apropia de următorul prag. 

Rămâne de văzut cum va evolua 2021 în funcţie de o serie de factori precum 

evoluţia pandemiei, măsurile pe care le va lua guvernul şi contextul internaţional. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Președintele Iohannis, la recepția organizată de Camera de Comerț și 

Industrie Româno-Germană: Nu poate fi imaginată dezvoltarea României 

fără o simbioză public-privat 

Președintele Klaus Iohannis a particip, virtual, la tradiționala Recepție de Anul 

Nou organizată de Camera de Comerț și Industrie Româno-Germană. 

Anul 2020 a stat sub semnul pandemiei de COVID-19, al crizei sanitare și 

economice, precum și al stării de urgență în majoritatea țărilor europene. 

2021 a debutat însă cu semne bune pentru România și pentru comunitatea de 

afaceri, cu semnale încurajatoare de revenire a creșterii economice. Prognozele 

indică faptul că România va beneficia de o creștere cu 4,3% în acest an, un 

procent destul de bun, dat fiind contextul în care ne aflăm. 

Țara noastră se confruntă însă, în continuare, cu spectrul dezechilibrelor 

economice, față de care trebuie găsite soluții sustenabile. În acest sens, sunt 

esențiale consolidarea situației finanțelor publice, precum și aplicarea de politici 

de susținere a creșterii competitivității, cu accent special pe creșterea exporturilor 

și atragerea de investiții pe termen lung. 
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Trebuie să fim conștienți că evoluțiile economice din perioada următoare vor fi 

direct influențate de ritmul și succesul campaniei de vaccinare împotriva COVID-

19, atât la nivel european, cât și național. De noi toți depinde revenirea la 

normalitate, în condiții de siguranță sanitară. 

România se află la începutul unui drum, un drum al reformelor importante în 

marile sisteme publice, al investițiilor și al accesării fondurilor europene. 

Preocupările actuale ale Guvernului și ale Parlamentului pentru reforme și 

investiții trebuie transpuse cât mai curând în propuneri concrete, care să vizeze 

reformarea unor sectoare cheie, în domenii precum sănătatea, educația, 

transporturile, dar și în planul interacțiunii dintre stat și cetățean. 

Prea mult timp în ultimele trei decenii s-a bătut pasul pe loc, prea multe 

oportunități au fost ratate, lucruri care au încetinit sau chiar compromis 

iremediabil marile proiecte de dezvoltare ale României. Actuala clasă politică are 

deopotrivă șansa și responsabilitatea de a accelera reformele esențiale în 

beneficiul tuturor românilor. 

Mediul de afaceri este și trebuie să rămână un partener deosebit de important al 

statului român, partener care poate contribui în mod cert la accelerarea 

reformelor și a proiectelor de investiții. Nu poate fi imaginată dezvoltarea 

României fără o simbioză public-privat, fără o colaborare corectă, bazată pe 

implicare, respect și transparență decizională. 

Am încurajat mereu dialogul onest dintre Guvern și reprezentanții mediului de 

afaceri. În anul 2020, buna comunicare dintre mediul de afaceri și Guvern a dus la 

adoptarea de măsuri economice adecvate, atât la debutul crizei sanitare, cât și 

ulterior. Multe dintre efectele pozitive ale acestor măsuri continuă și în prezent. 

De exemplu, schema Kurzarbeit, schema IMM Invest, schema de garanții pentru 

întreprinderi mari urmează să producă în lunile următoare efectele așteptate. 

Încă persistă necesitatea clarificării unor reglementări și nevoia simplificării 

procedurilor pentru eficientizarea activității statului, în vederea sprijinirii efective 

a mediului privat. Cunosc faptul că oamenii de afaceri așteaptă din partea 

Guvernului seriozitate și eficiență. 
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Întârzierile care există încă în aplicarea unor soluții sunt, totodată, semnale 

puternice pentru membrii coaliției de guvernare. 

Stimați întreprinzători, 

Mediul de afaceri este un actor activ în zona fondurilor europene, fapt care trebuie 

să se reflecte în direcțiile de dezvoltare ale companiilor dumneavoastră. 

Așa cum am menționat și cu alte ocazii, companiile din România trebuie să devină 

mai competitive pe plan regional, să îndrăznească să dezvolte proiecte de investiții 

pe termen lung și să investească în produse inovatoare, utilizând cele mai noi și 

mai performante tehnologii. 

Cu toții ne dorim un mediu de afaceri partener, alături de care să putem conferi 

economiei viziune şi stabilitate. Acest obiectiv, vital în noul context economic și 

geopolitic, poate fi realizat inclusiv prin îmbunătățirea imaginii României, atât în 

interiorul, cât mai ales în exteriorul țării. 

Marile companii pot promova, uneori mai eficient chiar decât autoritățile publice, 

avantajele unui mediu de business prietenos, regimul fiscal competitiv, produsele 

românești de calitate, atracțiile turistice deosebit de variate, resursele naturale 

neexploatate și forța de muncă bine pregătită. 

Numai lucrând împreună, prin efortul comun al autorităților statului și al mediului 

de afaceri, putem atinge destinația drumului pe care România pornește la început 

de an, către reforma statului și bunăstarea economică. 

Pentru a atinge aceste deziderate este nevoie, totodată, de unitatea partenerilor de 

coaliție și de hotărârea lor în a lua deciziile corecte, chiar dacă sunt și decizii 

dificile. 

Vă mulțumesc tuturor și vă doresc sănătate și mult succes! 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Raed Arafat dă detalii pas cu pas: Cum s-au desfăşurat evenimentele tragice 

de la Matei Balş/ VIDEO 

Primul apel la 112 pentru incendiul de la Matei Balș a venit la ora 5:05, iar primul 

echipaj a ajuns la spital la 5.14, a declarat secretarul de stat Raed Arafat vineri 

dimineață, la locul incendiului în care au murit patru pacienți. 

Conform comandatului intervenției, incendiul se manifesta cu flacără deschisă, la 

parter, pe 100-120 mp. Au fost afectate 4 saloane, cu degajari mari de fum, cu 

posibilități de extindere. La spital au fost mobilizați aproape 100 de medici și 

asistenți. 

"Nu mai avem alte persoane în stare critică", a precizat şeful DSU. Potrivit 

acestuia, "rămâne problema în mâna celor care vor investiga cauza incendiului". 

"La momentul la care ştim care este cauza o să vină cu rezultatele. La acest 

moment, nu vom da speculaţii, bănuieli", a mai spus Arafat. 

Au fost evacuate aprox 44 de persoane către spitalele de urgență, restul evacuate 

către celelalte pavilioane din spitalul Matei Balș. Din cei 44 de pacienți, doi erau în 

stare mai gravă. 

Toti pacientii care au fost internati erau conectați la oxigen, sunt pacienți Covid, în 

stadiu mediu spre sever, potrivit medicului Streinu-Cercel. Clădirea care a ars a 

fost construită în 1953 și a fost modernizată. Clădirea avea avizele necesare, iar cel 

mai recent control a fost efectuat în noiembrie, a precizat Raed Arafat. 

Un incendiu a izbucnit în aceată dimineață într-un corp de clădire al spitalului 

Matei Balș. Au fost evacuați în jur de 120 de pacienți. Inițial autoritățile au anunțat 

trei victime, iar un pacient în stare gravă a fost intubat, dar a murit și el. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 eJobs. Angajatorii au scos pe piață peste 20 de mii de locuri de muncă la 

începutul anului, aproape de nivelul dinainte de pandemie. Cele mai multe în 

vânzări și prestări servicii. 

Potrivit unui studiu eJobs, oferta de locuri de muncă începe să ajungă la nivelul 

primelor luni din 2020 și perspectivele companiilor pentru 2021 sunt 

optimiste. Angajatorii români au scos în piață peste 20.000 de noi oferte de 

angajare în doar trei săptămâni (lucrătoare), numărul de joburi apropiindu-se astfel 

de cel înregistrat în luna ianuarie a anului trecut, înainte de pandemia de 

coronavirus. 

Cele mai multe locuri de muncă au fost în vânzări – peste 4.300 – postate în luna 

ianuarie. Prestări servicii a fost al doilea cel mai activ domeniu, din acest punct de 

vedere, fiind urmat de IT / Telecom, call-center / BPO, industria alimentară, 

producție și construcții. 

“Vedem domenii care luni la rând au stat în așteptare și care acum recuperează, 

cum este cazul HoReCa, unde au reînceput să se caute oameni, odată cu decizia 

redeschiderii restaurantelor, chiar dacă încă suntem destul de departe de nivelul 

din 2020. În plus, dacă anul trecut vorbeam despre angajări masive doar în câteva 

industrii, care au crescut tocmai pe fondului contextului de criză, acum au reluat 

angajările și celelalte sectoare. Telecomul sau bankingul sunt două exemple în 

acest sens”, spune Bogdan Badea, CEO eJobs România. 

Peste jumătate din joburile noi se adresează candidaților din București și din Ilfov. 

Următoarele orașe, în ordinea numărului de opțiuni deschise în fața candidaților, 

sunt Cluj-Napoca, Timișoara, Brașov, Ploiești, Iași și Constanța. Aproape 127.000 

de persoane și-au căutat un loc de muncă prin intermediul platformei în luna 

ianuarie. Comparativ, pentru aceeași perioadă a anului trecut, au aplicat 106.000 de 

persoane. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 29 ianuarie 2021 17 

 

 În ce măsură afectează Brexitul economia României. Estimările unui oficial 

de la BNR 

3.000 de firme cu capital britanic în RomâniaMarea Britanie, pe locul 9 în topul 

investițiilor din România1.400 de firme românești exportă în Marea BritanieImpact 

mic în sectorul bancar 

Ieşirea Marii Britanii din UE va aduce o evoluţie nefavorabilă pentru balanţa 

comercială a României. Deși există un acord care reglementează relațiile UE cu 

Marea Britanie după Brexit, sunt încă multe necunoscute, mai ales legate de 

implementarea acestui acord, spune un oficial din Banca Națională a României. 

Estimările analiștilor arată însă că România ar urma să fie una dintre țările 

europene cel mai puțin afectate de Brexit, deși are un excedent comercial în relația 

cu Londra. 

Ieşirea Marii Britanii din blocul comunitar va avea un impact redus asupra 

economiei României, fiind printre cele mai mici din UE, iar accesul firmelor şi al 

populaţiei la finanţare nu va fi afectat, a declarat, joi, Florian Neagu, director 

adjunct în Direcţia de Stabilitate Financiară din cadrul Băncii Naţionale a 

României (BNR). 

„Din analizele noastre, consecinţele ieşirii Marii Britanii din UE sunt gestionabile, 

atât pentru economie, cât şi pentru sectorul bancar”, a susţinut reprezentantul BNR, 

citat de Agerpres. 

„Studiile noastre arată că impactul Brexit pentru economia României este modest, 

poate printre cele mai mici din UE, motivul principal fiind gradul redus de 

integrare. Nu am reuşit în ultimele decenii pe partea economică să creştem 

această conexiune, să aducem mai mult capital britanic în ţară”, a spus Neagu. 

3.000 de firme cu capital britanic în România 

Potrivit acestuia, numărul firmelor cu capital britanic din România este redus, în 

jur de 3.000 de firme, unele mari sau foarte mari, însă rolul acestor firme în 

economia românească rămâne modest. Având 1,8% din valoarea adăugată brută pe 

ansamblul firmelor din ţară, produc 1,6% din ansamblul cifrei de afaceri din 

economie şi angajează 1,3% din totalul salariaţilor. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/in-ce-masura-afecteaza-brexitul-economia-romaniei-estimarile-unui-oficial-de-la-bnr-1442122#highlight-1442122-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/in-ce-masura-afecteaza-brexitul-economia-romaniei-estimarile-unui-oficial-de-la-bnr-1442122#highlight-1442122-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/in-ce-masura-afecteaza-brexitul-economia-romaniei-estimarile-unui-oficial-de-la-bnr-1442122#highlight-1442122-3
https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/in-ce-masura-afecteaza-brexitul-economia-romaniei-estimarile-unui-oficial-de-la-bnr-1442122#highlight-1442122-3
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/01/28/bnr-impactul-brexit-ului-asupra-economiei-romanesti-este-unul-dintre-cele-mai-mici-din-ue--651204
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„Performanţele acestor firme sunt bune, ceea ce ar putea fi un argument că îşi vor 

menţine prezenţa în ţară şi poate chiar şi alte firme vor găsi oportunităţi în 

România mai multe. Rentabilitatea capitalului a fost de 19,5%, cifră mulţumitoare 

comparativ cu Marea Britanie sau alte ţări. Aşa că procesul Brexit, în final, ar 

putea aduce mai multe elemente favorabile economiei decât pierderi”, consideră 

responsabilul băncii centrale. 

Marea Britanie, pe locul 9 în topul investițiilor din România 

În ceea ce priveşte volumul investiţiilor străine directe în România, soldul este de 

2,85 miliarde de euro în decembrie 2019, volumul fiind relativ scăzut, iar Marea 

Britanie este a noua ţară din UE în acest clasament. 

„Partea bună este că România a reuşit să aibă excedent comercial, deci exporturile 

în Marea Britanie au fost mai mari decât importurile de acolo. Şi nu orice am reuşit 

să exportăm, ci bunuri şi servicii cu valoare adăugată mare, de exemplu maşini şi 

echipamente pentru transport, apoi articole manufacturate, ceea ce arată că pe acest 

canal al relaţiilor comerciale directe, ieşirea Marii Britanii va aduce o evoluţie 

nefavorabilă pentru balanţa noastră comercială”, a adăugat Neagu. 

1.400 de firme românești exportă în Marea Britanie 

Firmele implicate în comerţ ar putea gestiona bine o eventuală reducere a fluxului 

de activitate. 

„Din analizele recente, sunt cam 1.400 de firme româneşti care exportă în Marea 

Britanie. Aceste firme au un rol important în economia românească, însă 

exporturile în Marea Britanie reprezintă o foarte mică parte, 3%. Concluzia noastră 

este că consecinţele asupra sănătăţii financiare a acestor firme sunt gestionabile”, 

consideră oficialul BNR. 

Impact mic în sectorul bancar 

În ceea ce priveşte impactul Brexit asupra sistemului bancar, el a arătat că acest 

proces nu va afecta accesul la finanţare. 
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„Ieşirea Marii Britanii din blocul comunitar nu va afecta accesul la finanţare al 

firmelor şi populaţiei din România. În sectorul bancar românesc există o singură 

instituţie de credit cu capital britanic, iar ponderea acestei băncii în volumul 

creditării este mai mult decât modest, este sub 0,6%. De asemenea, finanţarea 

directă, pe care multe companii din România au luat-o direct din Marea Britanie nu 

este foarte mare, iar jumătate din această finanţare vine pe canalul mamă-fiică, mai 

puţin influenţat de această schimbare”, a subliniat directorul din cadrul BNR. 

Florian Neagu a participat la conferinţa online „Impactul Brexit-ului asupra 

afacerilor din România”, organizată de Financial Intelligence. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UE dă voie statelor membre să acorde ajutoare de câte 1,8 milioane Euro 

până la finalul anului 2021 

Comisia Europeană a prelungit până la 31 decembrie 2021 cadrul temporar pentru 

măsuri de ajutor de stat de redresare din criza COVID, majorând de la 800.000 de 

euro la 1,8 milioane de euro plafonul până la care autoritățile naționale pot să 

acorde ajutor de stat unei firme. 

Cadrul temporar pentru măsuri de ajutor de stat a fost adoptat inițial de CE pe 19 

martie 2020, cu valabilitate până pe 31 decembrie 2020, fiind prelungit până pe 31 

iunie 2021, iar acum până la finalul acestui an. 

În România, acest cadru este important mai ales pentru firmele mici și mijlocii care 

beneficiază de granturi prin cele 3 măsuri din schema de ajutoare de stat de 1,5 

miliarde de euro, pentru redresarea din criza COVID-19. 

De asemenea, Comisia a decis să extindă sfera de aplicare a cadrului temporar prin 

majorarea plafoanelor stabilite în acesta și prin posibilitatea ca, până la sfârșitul 

anului viitor, anumite instrumente rambursabile să poată fi convertite în granturi 

directe. 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 29 ianuarie 2021 20 

 

Principalele decizii luate joi de Comisia Europeană: 

Prelungirea cadrului temporar 

Comisia examinează în permanență necesitatea de a adapta în continuare cadrul 

temporar. Acesta urma să expire la 30 iunie 2021, cu excepția măsurilor de 

recapitalizare care puteau fi acordate până la 30 septembrie 2021. În contextul 

menținerii pandemiei de coronavirus și al evoluțiilor acesteia, prin modificarea de 

astăzi se prelungesc toate măsurile prevăzute în cadrul temporar, inclusiv măsurile 

de recapitalizare, până la 31 decembrie 2021. 

Majorarea plafoanelor ajutoarelor 

Având în vedere incertitudinea economică care se menține și prelungirea măsurilor 

luate de guverne pentru a limita activitatea economică astfel încât să se pună capăt 

propagării virusului, prin modificarea de astăzi se majorează și plafoanele stabilite 

în cadrul temporar pentru anumite măsuri de sprijin: 

În ceea ce privește sumele limitate ale ajutoarelor acordate în temeiul cadrului 

temporar, plafoanele anterioare per întreprindere se dublează efectiv (ținând cont 

de disponibilitatea ajutoarelor de minimis). Noile plafoane sunt: 

 225 000 EUR/ întreprindere care își desfășoară activitatea în domeniul 

producției primare de produse agricole (anterior 100 000 EUR), 

 270 000 EUR/întreprindere care își desfășoară activitatea în sectorul 

pescuitului și acvaculturii (anterior 120 000 EUR), 

 1,8 milioane EUR/întreprindere care își desfășoară activitatea în toate 

celelalte sectoare (anterior, 800 000 EUR). 

Ca și înainte, acestea pot fi combinate cu ajutoare de minimis în cuantum de până 

la 200 000 EUR/ întreprindere (până la 30 000 EUR/întreprindere care își 

desfășoară activitatea în sectorul pescuitului și acvaculturii și până la 25 000 

EUR/întreprindere care își desfășoară activitatea în sectorul agricol) pe o perioadă 

de trei exerciții financiare, sub rezerva respectării cerințelor de minimis relevante. 
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 Pentru întreprinderile afectate în mod deosebit de criza provocată de 

coronavirus, cu pierderi ale cifrei de afaceri de cel puțin 30 % în perioada 

eligibilă în comparație cu aceeași perioadă din 2019, statul poate contribui la 

partea din costurile fixe ale beneficiarilor care nu sunt acoperite de veniturile 

lor, cu o sumă de până la 10 milioane EUR/întreprindere (anterior 3 milioane 

EUR). 

Conversia instrumentelor rambursabile în granturi directe 

Comisia va permite statelor membre ca, până la 31 decembrie 2022, să 

convertească forme rambursabile de ajutoare (garanții, împrumuturi, avansuri 

rambursabile) acordate în temeiul cadrului respectiv, în alte forme de ajutor, cum 

ar fi granturile directe, cu condiția îndeplinirii condițiilor prevăzute în cadrul 

temporar. În principiu, o astfel de conversie nu poate depăși noile plafoane pentru 

sumele limitate ale ajutoarelor (225 000 EUR/ întreprindere care își desfășoară 

activitatea în domeniul producției primare de produse agricole, 270 000 EUR/ 

întreprindere care își desfășoară activitatea în sectorul pescuitului și acvaculturii și 

1,8 milioane EUR/ întreprindere care își desfășoară activitatea în toate celelalte 

sectoare). Scopul este de a oferi stimulente pentru ca statele membre să aleagă, în 

primul rând, instrumentele rambursabile ca formă de ajutor. 

Prelungirea eliminării temporare a tuturor țărilor de pe lista țărilor cu riscuri 

asigurabile pe piața privată în temeiul Comunicării privind asigurarea creditelor la 

export pe termen scurt 

În fine, având în vedere că există în continuare o insuficiență generală de capacitate 

a sectorului privat de a acoperi toate riscurile justificabile din punct de vedere 

economic pentru exporturile către țări care figurează pe lista țărilor cu riscuri 

asigurabile pe piața privată, modificarea prevede prelungirea până la 31 decembrie 

2021 (în prezent până la 30 iunie 2021) a eliminării temporare a tuturor țărilor de 

pe lista țărilor cu riscuri asigurabile pe piața privată în temeiul Comunicării privind 

asigurarea creditelor la export pe termen scurt. 
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Ce înseamnă Cadrul temporar și Mecanismul de redresare și reziliență 

La 19 martie 2020, Comisia a adoptat, în temeiul articolului 107 alineatul (3) litera 

(b) din Tratatul privind funcționarea Uniunii Europene, un nou cadru temporar 

privind ajutoarele de stat pentru a sprijini economia în contextul pandemiei. Cadrul 

temporar a fost modificat pentru prima dată la 3 aprilie 2020, sporindu-se 

posibilitățile de a oferi sprijin public pentru cercetarea, testarea și fabricarea de 

produse relevante pentru combaterea efectelor pandemiei, pentru a proteja locurile 

de muncă și pentru a sprijini în continuare economia. 

Cadrul a fost ulterior modificat la 8 mai 2020, pentru a permite măsuri de 

recapitalizare și de datorie subordonată, și la 29 iunie 2020, pentru a sprijini în 

continuare microîntreprinderile, întreprinderile mici și startupurile și pentru a 

stimula investițiile private. La 13 octombrie 2020, Comisia a adoptat o a patra 

modificare pentru a prelungi cadrul temporar și pentru a permite ajutoarele care 

acoperă o parte din costurile fixe neacoperite ale întreprinderilor afectate de criză. 

Cadrul temporar recunoaște faptul că întreaga economie a UE se confruntă cu 

perturbări grave. Acesta le permite statelor membre să recurgă la flexibilitatea 

deplină prevăzută în normele privind ajutoarele de stat pentru a sprijini economia, 

limitând totodată orice consecințe negative care ar putea afecta condițiile de 

concurență echitabile de pe piața unică. 

Totodată, pe măsură ce Europa trece din etapa de gestionare a crizei în etapa de 

redresare economică, controlul ajutoarelor de stat va însoți și va facilita punerea în 

aplicare a Mecanismului de redresare și reziliență. În acest context, la 21 

decembrie 2020, Comisia a publicat o serie de modele orientative privind 

ajutoarele de stat, care acoperă mai multe tipuri de proiecte de investiții, în 

conformitate cu „inițiativele emblematice europene” din Strategia anuală a 

Comisiei privind creșterea durabilă pentru 2021. Aceste modelele sunt menite să 

ajute statele membre să elaboreze planuri naționale care să fie conforme cu 

normele UE privind ajutoarele de stat: Comisia va trata cu prioritate toate 

notificările privind ajutoarele de stat primite de la statele membre în contextul 

Mecanismului de redresare și reziliență. 
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În plus, statele membre care intenționează să modifice măsurile de ajutor pe care 

le-au luat deja, pentru a le prelungi durata până la 31 decembrie 2021, pentru a 

majora bugetul alocat acestora sau a le alinia la modificările cadrului temporar (în 

special plafoane mai mari pentru fiecare întreprindere), pot notifica astfel de 

modificări printr-o singură notificare în bloc. Acest lucru va contribui la reducerea 

la minimum a costurilor administrative pentru statele membre. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


